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Upravo je završila XIV. konferencija predsjednika parlamenata država sudionica 

Jadransko-jonske inicijative u okviru predsjedanja Hrvatske ovom Inicijativom 

te supredsjedanja Upravljačkim odborom Strategije Europske unije za 

Jadransko-jonsku regiju (EUSAIR). 

Želim se zahvaliti kolegama predsjednicima parlamenata Albanije, Bosne i 

Hercegovine, Crne Gore, Grčke, Italije i Slovenije na dolasku. Danas smo vodili 

vrlo konstruktivne razgovore o izazovima s kojima se suočavaju države 

Jadransko-jonske inicijative.  

Također se zahvaljujem ministru vanjskih i europskih poslova Hrvatske 

gospodinu Miru Kovaču, zastupnici u Europskom parlamentu Ivani Maletić te 

glavnom tajniku Jadransko-jonske inicijative veleposlaniku Fabiu Pigliapoci na 

njihovom doprinosu našoj današnjoj raspravi. 

Tijekom današnjeg sastanka razmijenili smo mišljenja o doprinosu država 

sudionica Jadransko-jonske inicijative sveobuhvatnom europskom odgovoru na 

migracijsku krizu i dodanoj vrijednosti parlamentarne suradnje u okviru 

Strategije Europske unije za jadransku i jonsku regiju (EUSAIR). 

Zaključili smo da međunarodna zajednica i Europska unija moraju snažnije 

zajedno raditi na uklanjaju uzroka migracija koji nisu u Europi, posebice 

završetku sukoba i ratova, jačanju institucija u zemljama iz kojih migranti 

dolaze i uklanjanju uzroka siromaštva. 

Smatramo da EU treba kontinuirano pružati snažnu podršku osobito Grčkoj i 

Italiji, a države članice Europske unije trebaju nastaviti usku suradnju i 



koordinaciju s pogođenim zemljama koje nisu članice EU-a te  i njima osigurati 

potrebnu pomoć. 

Međuvladine i parlamentarne aktivnosti koje provodi Jadransko-jonska 

inicijativa doprinose suradnji na svim područjima značajnim za gospodarski rast 

i razvoj za koji u Jadransko-jonskoj regiji nesporno postoji veliki potencijal. 

(bolja prometna i energetska povezanost, trans-jadranski naftovod, trans-

jadranski plinovod, Jadransko-jonska autocesta, razvoj inovativnog, održivog i 

odgovornog turizma, zaštita kulturne baštine i okoliša). 

I na kraju, želim uspjeh Grčkoj u nadolazećem predsjedanju Jadransko-jonskom 

inicijativom te u djelotvornom vođenju EUSAIR-a na korist svih zemalja 

Jadransko-jonske regije.  

 

Pozivam potpredsjednika Helenskog parlamenta Georgiosa Varemenosa da vas 

izvijesti o prioritetima grčkog predsjedanja Jadransko-jonskom inicijativom. 

 

 

 

 

 

 

 

 


